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Raadsvragen 

  
  
Beantwoording van de schriftelijke vragen, gesteld door de fracties van de VVD, PvdA, GroenLinks, Samen 
Actief en Behoorlijk Bestuur voor Den Helder en Julianadorp over de Kadernota 2024 
  
Aan de leden van de gemeenteraad 
  
De fracties van de VVD, PvdA, GroenLinks, Samen Actief en Behoorlijk Bestuur voor Den Helder en 
Julianadorp hebben vragen gesteld over de Kadernota 2024, het antwoord vindt u onder de vraag: 
 
Deze kadernota is de eerste kadernota van dit college. We zien dat we, als gevolg van kostenstijgingen 
binnen het sociaal domein (met name Jeugdzorg), rekening moeten houden met fors meer uitgaven. 
 
Om het tij van de oplopende kosten te keren en daarnaast nog (andere) ambities te kunnen verwezenlijken, 
zijn extra maatregelen nodig. In de kadernota wordt een aantal maatregelen toegelicht. Echter kunnen wij als 
college, ook met extra maatregelen, de stijgende kosten niet zodanig beheersen dat de oplopende kosten 
opgevangen kunnen worden. Om tot een sluitende begroting te komen zijn dan ook ingrijpende keuzes nodig. 
Hierop is nog niet geanticipeerd in deze kadernota. In deze kadernota is dan ook geen sprake van een 
sluitend meerjarenperspectief. Hiermee geven we een duidelijk signaal af naar de provincie en het Rijk: de 
kostenstijging in onder andere de jeugdzorg vraagt teveel van de gemeente Den Helder en kunnen wij niet 
alleen oplossen. 
 
Wel moeten we als gemeente een sluitende meerjarenbegroting aanbieden aan de provincie. Naar aanleiding 
van het debat in de gemeenteraad worden de denkrichtingen om tot dit voorstel te komen verder door het 
college uitgewerkt en verwerkt in het voorstel voor de begroting 2024-2027.  
 
In het proces richting de begroting verdiepen we noodzakelijke vraagstukken die in uw vragen naar voren 
komen. De keuzes in het sociaal domein en de financiële implicaties hiervan vragen bijvoorbeeld om deze 
verdieping, voor de juiste context, het inzichtelijk maken van keuzes en dilemma’s. Wij zullen dan ook aan uw 
agendacommissie verzoeken een moment voor het zomerreces te creëren voor een raadsinformatieavond 
over dit thema. In enkele antwoorden verwijzen wij naar deze verdieping, mede omdat de juiste context in de 
antwoorden moeilijk weer te geven is, de levering van de complete informatie meer tijd vraagt en dat wij dit 
bovendien graag met u in gesprek doen. Hiermee brengen wij u in positie om bij de behandeling van de 
begroting tot een gewogen besluit te komen. 
 
VVD 
 

1. Binnen het sociaal domein is aangegeven dat de uitvoering plaatsvindt binnen het door het rijk 

beschikbaar gestelde budget. “Het geld beschikbaar voor het sociaal domein is voor het 

sociaal domein”. Kunt u een overzicht geven van de overschrijdingen binnen het sociaal 

domein t.o.v. de door het rijk beschikbare middelen de afgelopen 4 jaar? 

 
Op het moment van de invoering van de decentralisatie sociaal domein waren er specifieke middelen 

beschikbaar gesteld. Hiermee konden we precies zien welke bedragen we ontvingen voor de nieuwe 

taken binnen het sociaal domein. Vanaf 2019 zijn deze ontvangsten opgenomen in de algemene 

bestedingsmiddelen binnen de algemene uitkering. Om deze reden is in de vorige raadsperiode 

besloten de reserve sociaal domein op te laten gaan in de algemene reserve, waarmee een integrale 

afweging voor de inzet van alle financiële middelen ontstaat. In de in de inleiding benoemde 

raadsinformatieavond gaan we hier dieper op in. 
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2. Kunt u aangeven welke incidentele bedragen wij de afgelopen 4 jaar éxtra van het rijk hebben 

gekregen t.b.v. het sociaal domein? 

 
Wij zullen hiervoor de verschillende circulaires van de afgelopen vier jaren raadplegen om het 
antwoord op uw vraag inzichtelijk te maken. De uitkomst hiervan nemen wij mee als onderdeel binnen 
de genoemde raadsinformatieavond. 
 

3. De incidentele inzet van extra middelen binnen het sociaal domein zou moeten leiden tot het 

beheersbaar maken van de kosten. 

Kunt u aangeven wat de afgelopen 4 jaar de inverdieneffecten van deze extra investeringen zijn 
geweest en welke inverdieneffecten deze investeringen de komende jaren nog met zich 
meebrengen. 
 
Binnen het sociaal domein is het erg lastig om inverdieneffecten in kaart te brengen. We hebben te 
maken met zorg voor inwoners. Het doel van de meeste investeringen is om de zorg voor onze 
inwoners beter te organiseren. Gewenst neveneffect is dat in de toekomst een minder groot beroep 
gedaan zal worden op de zorg. Een toelichting hierop en verdere verdieping verzorgen wij op de 
raadsinformatieavond in opmaat naar de begroting. 
 

4. Kunt u een overzicht geven van alle bovenwettelijke taken binnen het sociaal domein? 
 
Wij gaan dit overzicht voor u voorbereiden. Richting de behandeling van de  begroting wordt 
gewerkt aan een actueel overzicht waarin keuzes binnen het sociaal domein voor het voetlicht 
worden gebracht en welke financiële implicaties dit heeft. Een toelichting hierop is eveneens 
onderdeel van de raadsinformatieavond.  
 

5. Kunt u aangeven wat de structurele financiële ruimte is binnen onze begroting wanneer wij alle 
voorzieningen binnen het sociaal domein beschikbaar stellen aan inwoners met een inkomen 
van 100% van het wettelijk sociaal minimum? 
 
Wanneer wij alle voorzieningen binnen het sociaal domein alleen beschikbaar stellen voor inwoners 
met een inkomen tot 100% van het wettelijk sociaal minimum levert dit een besparing op van € 
1.000.000. 

 
6. Kunt u aangeven wat de structurele financiële ruimte is binnen onze begroting wanneer wij ons 

beperken tot alleen de wettelijke taken binnen het sociaal domein? 
 
In antwoord op vraag 4 geven wij aan een overzicht in voorbereiding te hebben, zodra dat overzicht 
compleet is hebben wij ook de financiële middelen die hiermee gepaard gaan inzichtelijk. 
 

7. Kunt u aangeven of voorzieningen als de taxi bon of huishoudelijke hulp een wettelijk taak zijn 
en dus een verplichte voorzieningen zijn? 

 
Indien iemand onvoldoende zelfredzaam is of niet goed kan meedoen in de maatschappij, dan is de 
gemeente op grond van de Wet maatschappelijke ondersteuning (Wmo 2015) verplicht ondersteuning 
te bieden. In de wet staat niet wat voor soort voorziening dit moet zijn. Dat kan 
een maatwerkvoorziening of een algemene voorziening zijn. In een onderzoek stelt de gemeente vast 
wat er nodig is. Taxibonnen of huishoudelijke hulp zijn opties vanuit de maatwerkvoorzieningen. 
Overigens is het Rijk bezig om de eigen bijdrage voor de huishoudelijke hulp weer 
inkomensafhankelijk te maken. 
 

8. Kunt u aangeven hoeveel subsidie er de afgelopen 4 jaar naar sportservice is gegaan. Is dit 
een wettelijke taak? 
 
Van 2019 tot en met 2022 heeft Team Sportservice in totaal € 1.889.640 aan reguliere subsidie 
ontvangen. Daarnaast nog € 181.200 aan projectgelden.  
Het is deels een wettelijke taak, zoals uitvoering van de Brede Regeling Combinatiefuncties. 
Daarnaast moeten gemeenten zorgdragen voor gezonde inwoners. Daarvoor zijn op rijksniveau 
afspraken gemaakt, zoals in het GALA (Gezond en Actief Leven Akkoord) en het Sportakkoord. 
 

9. Hoeveel geld is er bij het onderwijs beschikbaar voor gymlessen? 
 
Wij hebben geen zicht op financiën en bestedingen in het onderwijs.  
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10. Wat is de afgelopen 4 jaar de bijdrage geweest van het onderwijs aan sportservice? 
 
Het onderwijs draagt bij aan de werkzaamheden van Sportservice, o.a. voor de inhuur van 
vakleerkrachten of bijvoorbeeld pauzesport. Wij hebben als gemeente echter geen zicht op hoeveel 
dat is, omdat het een geldstroom tussen onderwijs en sportservice is. 
 

11. Kunt u aangeven waarom het nooit gekomen is tot een afbouw van de subsidie aan de 
Helderse Vallei? Juist omdat dat als uitgangspunt gold om ooit akkoord te gaan met de 
realisatie? 
 
Eén van de prestatieafspraken in de meerjarenovereenkomst met de Stichting Helderse Vallei is dat 
de eigen inkomsten jaarlijks met minimaal 2% verhoogd dienen te worden. Dit kan door onder andere 
omzet te blijven genereren uit onder andere educatieve activiteiten en inkomsten uit de verhuur van 
ruimte. Echter zien we dat er ook een structurele subsidie benodigd is voor de Stichting De Helderse 
Vallei voor het uitvoeren van haar taken die wij als gemeente bij haar belegd hebben. De subsidie is 
nodig voor de basisorganisatie en het beheren van het terrein.  
In de afgelopen jaren heeft De Helderse Vallei meer dan 2% groei gehad in de eigen inkomsten. De 
jaren 2020 en 2019 laten een ander beeld zien. Dit voornamelijk door de Corona-crisis en de lage 
aantallen bezoekers vanwege de lockdown. Er is een structurele subsidie benodigd  voor de 
exploitatie van De Helderse Vallei. In de Beleidsgestuurde Contract Financiering (BCF) is deze 
opdracht niet opgenomen. Wel is in de BCF  benoemd dat De Helderse Vallei zich dient in te zetten 
op het verkrijgen van eigen inkomsten en projecten opzetten. 
 

12. Klopt het dat Triade eerder aangegeven heeft met minder subsidie toe te kunnen? 
 
In 2019 is zowel met Triade als de KopGroep Bibliotheken informeel verkend of en hoe bezuinigingen 
mogelijk zijn. De bestuurlijke lijn was toen om in te zetten op een bezuiniging oplopend naar 10%. 
Echter is in juni 2019, voordat alles echt was uitgewerkt, door de gemeenteraad besloten deze 10% 
bezuiniging niet door te zetten. Daarom zijn de gesprekken met de beide organisaties over hoe de 
bezuiniging op te vangen, niet verder opgevolgd.  
 

13. Kunnen wij minder taken neerleggen binnen de BCF van Theater en Bibliotheek? En zo ja, wat 
heeft dat dan voor financiële gevolgen?  
 
Theoretisch is dit mogelijk. De afspraken zijn nu vastgelegd in een meerjarige budgetovereenkomst. 
Deze meerjarenafspraken zijn gekoppeld aan doelstellingen uit het beleidskader Cultuur. De 
organisaties zijn nu ingericht op deze afspraken, taken en financiering. Eind van dit jaar lopen de 
huidige budgetafspraken af. Er kunnen dan eventueel minder taken worden neergelegd bij deze 
organisaties. De bibliotheek heeft een aantal wettelijke taken, zoals het ter beschikking stellen van 
kennis en informatie, bevordering van lezen, educatie en laten kennismaken met literatuur. Het is 
echter met name een bestuurlijk/politieke keuze over welke taken dit dan gaat. Wel dienen we hierbij 
rekening te houden dat er sowieso een basisorganisatie nodig is bij beide instellingen. Daarnaast zijn 
er ook een aantal wettelijke taken bij de bibliotheek die geborgd moeten worden. Tot slot is, vanuit 
behoorlijk bestuur, een tijdige aankondiging van eventuele aanpassingen in taken (en daarmee zeer 
waarschijnlijk bezuinigingen) richting instellingen nodig. Voor 2024 is dat inmiddels (te) kort dag.    
 

14. Is indirecte sponsoring van een eredivisie basketbal vereniging een kerntaak van de 
gemeente? 
 
Nee. 
  

15. In hoeverre staat deze “sponsoring” in verhouding tot andere sponsor inkomsten?  
 
Het is bij ons niet bekend welke sponsorinkomsten de basketbalvereniging heeft. Wij hebben geen 
inzicht in de begroting van de basketbalvereniging. 
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16. Kunt u aangeven in welke verhouding de budgetten “stedelijke vernieuwing” en “sociaal 
domein” staan? ofwel “stenen” en “mensen”?  
 

 
 
Zorgzame gemeente afgezet tegen Leefbaar en Vitaal: 

 
 
 

17. Kunt u aangeven welke percentage van de totale begroting in 2024 beschikbaar is voor de 
verbonden partijen PODH, DH Airport en Zeestad?  
 
In de kadernota 2024-2027 is voor het jaar 2024 voor de Verbonden partijen PoDH (1,11%) , Zeestad 
(0,11%) en Luchthaven Den Helder (0%), in totaal 1,49% van de totale verwachte begrotingssom 
2024 opgenomen. Het betreft hier de in de begroting beschikbare budgetten voor (structurele) 
uitgaven aan onderhoudskosten (publieke) kunstwerken waaronder SLA PoDH en bureaukosten 
Zeestad. 
 

18. Kunt u aangeven wat de totale loonsom in 2024 is van onze ambtelijke organisatie?  
 
In de jaarschijf 2024 is rekening gehouden met een totale loonsom van €40.858.252. 
 

19. Kunt u aangeven wat in 2024 onze bijdragen zijn aan de OD en de Veiligheidsregio? 
 
In de kadernota 2024-2027 van gemeente Den Helder, wordt rekening gehouden met een bijdrage 
voor de Veiligheidsregio van € 4.131.514 en een bijdrage van € 1.069.000 voor de Omgevingsdienst. 
 

20. Op pagina 3 lezen we: 
De lasten per inwoner voor het sociaal domein zijn de afgelopen jaren, in het bijzonder bij de 
uitvoering van de Jeugdwet, fors toegenomen. De totale kosten op de taakvelden Wmo en 
Jeugd over 2022 bedroegen € 62,1 miljoen. Dit is € 4,6 miljoen of 8,1% hoger dan de primaire 
begroting. Dit komt onder meer omdat de complexiteit van de vraagstukken in de jeugdzorg 
toeneemt. Een trend die niet zomaar en op korte termijn verandert. We moeten voor 2024 en 
verder daarom eveneens rekening houden met hogere uitgaven. 
Daarnaast vinden wij het niet wenselijk en ook onterecht als de kostenstijging in de Jeugdzorg 
in zijn geheel wordt afgewenteld op de gemeente. Deze kadernota bevat dan ook een tekort 
voor de jaren 2026 en 2027 van ruim €3,5 miljoen. Hiermee geven we een duidelijk signaal af 
naar de provincie en het Rijk: de kostenstijging in de jeugdzorg vraagt teveel van gemeenten 
en kunnen wij niet alleen oplossen. 
 
Wat waren/zijn/worden die “lasten per inwoner voor het sociaal domein” in de jaren 2022 tot en 
met 2027? 
 
De taakvelden in het stuk tekst bij punt 20 betreffen niet alleen uitgaven van WMO en Jeugd, hier zit 
bijvoorbeeld ook schuldhulpverlening en maatschappelijke opvang in. In de bijlage is een overzicht 
toegevoegd van de producten per taakveld en de producten per budgethouder. 

 
 

lasten baten saldo

Samenwerkende gemeente -41.160          170.664          129.504     

Zorgzame gemeente -118.705        32.718            -85.987      

Vitale gemeente -17.366          7.150              -10.216      

Leefbare gemeente -63.372          21.919            -41.453      

-240.603        232.451          -8.152        

Begroting 2024 (x € 1.000)

Zorgzame gemeente -85.987          62,47%

Leefbaar en vitaal -51.669          37,53%

-137.656        
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21. De totale kosten op de taakvelden Wmo en Jeugd over 2022 bedroegen € 62,1 miljoen. Wat is 

het (te verwachten) bedrag van de totale kosten op deze twee taakvelden in 2023 en de jaren 
daarna? 

 
2022     2023             2024           2025      2026      2027 

i.  
ii.  

22.  
Hier zijn de bedragen van de taakvelden gedeeld door het aantal inwoners per 1-1-22. 
 

22. Op. 37 
Fietsenstalling onder voormalig V&D gebouw 

A. T.a.v. het genoemde bedrag van € 1,2 miljoen: Is dit het bedrag van de volledige investering 

om de fietsenstalling te realiseren?  

B. Komt dit bedrag volledig voor rekening van de gemeente (en dus niet van WSDH)? 

 

A. Ja, het gaat hier om het investeringsbedrag met de bijbehorende jaarlijkse kapitaallasten. 

Daarnaast is er nog een jaarlijkse bijdrage in de huur van de ruimte en in de exploitatie van de 

fietsenstalling te verwachten. De omvang van deze structurele last is nog niet duidelijk. Hierover 

wordt uw raad apart geadviseerd. 

B. Ja, WSDH draagt niet bij in de realisatie en de exploitatie van de fietsenstalling. 

 
23. p. 37 

Quelderduyn 
Waarom wordt deze investering in één keer afgeschreven, terwijl de investering in de nieuwe 
accommodatie van FCDH (eveneens 8 ton) kennelijk wordt vertaald in kapitaalslasten van 
jaarlijks € 22.000? Waarom kan dit niet ook m.b.t. Quelderduyn? 
 
De bijdrage aan Quelderduijn wordt verstrekt in de vorm van een subsidie, en wordt daarom in één 
keer (of meerdere jaren) verstrekt. Verstrekken van een investeringsbijdrage aan Quelderduijn zou 
een vorm van staatssteun zijn. 
Het is geen investering zoals bij FC Den Helder.  
Door middel van een verstrekking van een eenmalige subsidie voor de sporthal beogen we dat de 
meerjarige exploitatie in beheer van de stichting, zonder gemeentelijke subsidiering, plaatsvindt.  

 
24. p. 44 

Weerstandsvermogen 
Er wordt alleen het weerstandsvermogen weergegeven over 2024. Waarom niet ook over de 
jaren erna? Kan dit alsnog inzichtelijk worden gemaakt voor ons? 
 
Het financiële meerjarenpersectief van de kadernota is niet sluitend. De begroting 2024-2027 moet 
wel een sluitend meerjarenperspectief hebben. Het doorrekenen van het weerstandsvermogen voor 
alle jaren in de kadernota draagt om deze reden niet bij aan het benodigde inzicht en is hierom alleen 
(indicatief) opgenomen voor 2024.  
 

25. In de Jaarrekening lezen dat in 2022 € 20,5 miljoen is uitgegeven aan subsidies. In hoeverre is       
het mogelijk om te bepalen dat er 10% wordt bezuinigd op alle te verstrekken subsidies? 
 
Dit is een politieke en bestuurlijke keuze. In principe kan er op subsidies, mits er geen meerjarige 
overeenkomst loopt, bezuinigd worden. Wel dient hierbij rekening te worden gehouden met eventuele 
wettelijke taken die subsidiepartners uitvoeren (zoals bijvoorbeeld bibliotheekwerk en 
onderwijsachterstandenbeleid). Ook moeten organisaties voldoende tijd krijgen om op de bezuiniging 
in te spelen en hun organisatie aan te passen.  

  
PvdA 

26. Op bladzijde 37 staat dat er een bijdrage van 1.200.000 euro wordt gevraagd voor het realiseren 

van een fietsenstalling onder het voormalig V&D-gebouw. Komen er na de realisatie nog 

verdere kosten voor de rekening van de gemeente? Denk hierbij aan huur, kosten voor electra 

e.d.? 

 

Ja, het gaat hier om het investeringsbedrag met de bijbehorende jaarlijkse kapitaallasten. Daarnaast 

is er nog een jaarlijkse bijdrage in de huur van de ruimte en in de exploitatie van de fietsenstalling te 

verwachten. De omvang van deze structurele last is nog niet duidelijk. Hierover wordt uw raad apart 

geadviseerd. 
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27. Op bladzijde 37 staat dat er een bijdrage van 800.000 euro wordt gevraagd t.b.v. de 

breedtesport en topsport door de woningstichting Den Helder. In hoeverre is gemeente Den 

Helder betrokken geweest bij de aankoop van sport –en evenementenhal Quelderduyn? Was 

het college op de hoogte van het feit dat de woningstichting een financiële bijdrage zou vragen 

voor de verbouwing van Quelderduyn? Hoe past deze aankoop in de visie van Den Helder 

m.b.t. breedtesport, topsport en evenementen waardoor deze financiering gerechtvaardigd kan 

worden? Hoe is deze situatie anders dan bijvoorbeeld de gevraagde financiering van FC Den 

Helder, welke wel via de commissie en gemeenteraad is verlopen? 

 
De gemeente was niet betrokken bij de aankoop van de sporthal Quelderduijn. Door de sluiting van 
sporthal Sportlaan en De Slenk is de capaciteit wel nodig voor het bewegingsonderwijs (Scholen aan 
Zee en VONK) en voor de breedtesport. Het verschil met FC Den Helder is dat het daar gaat om een 
investeringsbijdrage op een gemeentelijke sportvoorziening. Bij Quelderduijn gaat het om een 
sporthal, waarbij de gemeentelijke verantwoordelijkheid ligt in het zorgdragen voor voldoende 
capaciteit voor bewegingsonderwijs (wettelijke taak). Als antwoord op uw vraag over visie 
benadrukken wij dat sport en bewegen ontzettend belangrijk zijn voor de gezondheid en het welzijn 
van onze inwoners. Als gemeente willen we daarom zorgen voor goede sportaccommodaties die 
voldoen aan de behoeften van onze sportverenigingen en hun leden. 
 

28. Is het waar dat Den Helder Suns 150.000 euro vanuit de participatiegelden ontvangen? Zo ja, 

wat zijn de geleverde diensten van Den Helder Suns voor het ontvangen van dit bedrag? 

Op 22 september 2020 is er door het college akkoord gegeven op het sluiten van een overeenkomst 
met de Den Helder Suns (dames en herenbasketbal). De Den Helder Suns zijn toegevoegd aan de 
training Boksend naar een baan. Zij verzorgen het onderdeel sport en bewegen tijdens de training. De 
kosten bedragen maximaal € 130.000,00 exclusief btw en worden betaald uit de middelen die 
beschikbaar zijn voor re-integratietrajecten. Vanuit de kansen en behoeften van inwoners met een 
uitkering wordt altijd gekeken welke re-integratie activiteiten het beste aansluiten bij hun traject naar 
betaald werk. 

Topsporters hebben altijd een aantal kenmerken die gebruikt kunnen worden bij onze activerings- en 
sollicitatietraining Boksend naar een baan. Die kenmerken hebben namelijk raakvlakken met de 
ontwikkelpunten van onze deelnemers van de training. Het gaat dan onder andere om: discipline, 
zelfvertrouwen, doorzettingsvermogen, doelgericht zijn, samenwerken, ambitie hebben, netwerken en 
zelfstandig zijn. Overigens zijn er meerdere trajecten met sportverenigingen als inzet voor re-integratie 
waaronder rugby. Jaarlijks wordt op basis van de resultaten gekeken of een bestaand traject effectief 
en gecontinueerd wordt.  

Via de inzet van sport en met de juiste begeleiding kunnen mensen deze bovengenoemde 
waardevolle vaardigheden ontwikkelen. Die vaardigheden kunnen helpen bij het vinden van werk en 
het volwaardig participeren in de samenleving. Belangrijk is daarbij wel dat sporten/bewegen 
plaatsvindt in een sociaal veilige en motiverende omgeving. Ook is het belangrijk dat dit sporten is 
verwerkt in een re-integratietraject. 

Uiteraard zorgt sport er ook voor dat mensen gezonder leven en zich fitter voelen. Hierdoor 
functioneren zij beter op bijvoorbeeld de werkvloer. Ook zorgt sport er voor dat deelnemers in contact 
komen met anderen, waardoor ze hun netwerk vergroten. 

29. Op bladzijde 38 staat dat er voor onderhoud en monitoring aan Strandslag Huisduinen 

structureel 20.000 euro beschikbaar gesteld moet worden. Is deze regeling er ook voor het 

onderhoud en monitoring van de andere strandopgangen van de gemeente Den Helder, zoals 

Duinoord en Paal 6? 

 

Er is budget aangevraagd voor de strandslag Huisduinen vanwege de aanleg van de nieuwe (en 

langere) strandslag, waarvoor extra inzet op onderhoud wordt voorzien en SSN de uitvoerende partij 

is. Ook voor de andere strandopgangen ligt het onderhoud en monitoring bij SSN. Voor de blauwe 

vlag stranden (Duinoord, Zandloper, Julianadorp aan Zee) is dit geborgd in de meerjarige 

subsdieovereenkomst met de Stichting Strandexploitatie Noordkop (SSN). De overige strandslagen 

worden ook gemonitord en onderhouden door de Stichting Strandexploitatie Noordkop. Dit geschiedt 

op incidentele basis en op aanvraag/verzoek van gemeente of bij aanvraag vanuit SSN. 
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30. Op bladzijde 38 staat dat er een reservering voor cofinanciering ter hoogte van (minimaal) 

500.000 euro beschikbaar gesteld moet worden voor de Seasaw. Is er ook een maximum 

bedrag gesteld? 

 
De verwachting is dat het project zonder cofinanciering van de gemeente Den Helder niet 
gerealiseerd kan worden. Een cofinanciering van 500.000 euro is naar de huidige verwachting 
voldoende om andere subsidiebronnen te kunnen aanboren. Indien op een later moment blijkt dat er 
een hogere gemeentelijke bijdrage nodig is als hefboom voor het vrijmaken van externe fondsen dan 
zal het college de raad hier apart over adviseren. 
 

31. Op pagina 39 staat dat totaalkunstwerk de Nollen een financiering vraagt van 15 % van 

8.000.000 euro voor het werven van cofinanciering. Kan het college onderbouwen waarop deze 

15% is gebaseerd, waardoor deze financiering te rechtvaardigen is? Is er bijvoorbeeld een plan 

van aanpak en is deze dan ook inzichtelijk voor de gemeenteraad? 

Het college heeft € 1,2 miljoen in de kadernota gereserveerd als cofinanciering voor realisatie van het 
totaalkunstwerk De Nollen / het Masterplan. Dit sluit aan op de ambitie in het Coalitieakkoord 2022-
2026: “Het project De Nollen moet tot realisatie of afronding komen”. Voor afronding en realisatie van 
het totaalkunstwerk/Masterplan verwacht De Nollen ca. 8 miljoen euro nodig te hebben. Zij moeten dit 
geld zelf verwerven en vervolgens zelf starten met de realisatie van het Masterplan. Het percentage 
van 15% is een gangbaar percentage voor cofinanciering bij dergelijke projecten. Dit blijkt uit navraag 
bij een specialist fondsenwerving. Dit budget dient als aanjager om ook andere fondsen aan te trekken 
en de benodigde gelden bijeen te krijgen. Hier moet De Nollen zelf zorg voor dragen. We gaan pas tot 
cofinanciering over als er zicht op is dat De Nollen de totaal benodigde gelden bijeen heeft. De 
informatie over inhoud, uitstraling en haalbaarheid van het project en de toegevoegde waarde voor de 
gemeente en haar inwoners staat op hoofdlijnen in het Masterplan. Gedetailleerde info over hoe het 
bedrag is opgebouwd, inhoud, uitstraling en planning van het project en de toegevoegde waarde voor 
de gemeente Den Helder en de inwoners staat op hoofdlijnen in het Masterplan en komt op 
detailniveau in het Plan van Aanpak dat Stichting De Nollen momenteel opstelt. Op 8 juni vindt een 
raadsinformatieavond plaats op De Nollen waarin onder andere het Masterplan verder wordt 
toegelicht. 

 
 

GroenLinks  
 

32. Blz. 15 doel 2.4: De indicator “netto arbeidsparticipatie”: kunt u deze getallen uitleggen? Ze 

lijken ons erg laag en het doel is om nog lager te gaan scoren? Is er per ongeluk een fout 

gemaakt door de cijfers van doel 2.5 hier te plaatsen? Graag uitleg. 

Het klopt dat er een fout is gemaakt. De cijfers van doel 2.5 zijn per ongeluk terecht gekomen bij de 
netto arbeidsparticipatie. Hier had moeten staan: 
Netto arbeidsparticipatie  
Netto arbeidersparticipatie: het aandeel van de werkzame beroepsbevolking in de bevolking  
2024   2025   2026   2027  
70%    71%  
Bron: Den Helder in cijfers 
 

33. Blz. 20 activiteit 3.5.3: 2035 lijkt ons erg ver in de tijd. Kunt u uitleggen waarom er een tijdpad 
van 12 jaar nodig is? 
 
De realisatie van een warmtenet vraagt de nodige tijd. Het is een grote technische opgave om een 
warmtenet aan te leggen in de bestaande openbare ruimte van deze wijk en om bestaande woningen 
daarop aan te sluiten. Het vergt vooraf en tijdens dit project ook veel overleg en afstemming met 
individuele bewoners, Woningstichting Den Helder en de Stichting Huurdersbelang. 
 

34. Blz. 24 activiteit 4.5.2: Graag zien we een overzicht van alle gelden die tot nu toe al naar de 
Nollen zijn gegaan en een overzicht van de afspraken die in het verleden met de Nollen 
gemaakt zijn. 
 
Wij hebben de bijdragen vanaf 2001 t/m 2023 aan De Nollen in beeld gebracht. In 2001 werd een 
bedrag gereserveerd dat in 2012 is betaald aan De Nollen. De jaren voor 2001 zijn verder niet 
toegankelijk via in onze systemen en applicaties. Voor de jaren voor 2001 is een verzoek bij het 
Regionaal Archief Alkmaar ingediend.  
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Afgelopen april besloot het college om voor herstel van het dak van het depot € 50.000 ter 
beschikking te stellen en voor het Plan van Aanpak een bedrag van € 75.000 bij te dragen (50% van 
het totaal benodigde bedrag). Totale bijdrage aan De Nollen komt daarmee op € 1.108.669,- 
 
Toelichting Jaarlijkse exploitatiesubsidie: De Nollen is – naast Triade, Reddingmuseum, De 
Kampanje, Kopgroep Bibliotheken en LOS - één van de zes culturele organisaties die structureel 
jaarlijks subsidie van de gemeente ontvangt. Dit is conform het door de raad vastgestelde 
Beleidskader Cultuur. Tot en met 2016 bedroeg de jaarlijkse subsidie ca. € 6.000 per jaar. In 2017 is 
eenmalig een hoger bedrag, namelijk € 16.000 aan subsidie verstrekt in verband met hogere 
hypotheeklasten door het nieuwe gebouw. Vanaf 2020 is de jaarlijkse subsidie verhoogd tot een 
bedrag van ca € 20.000 vanwege de hogere huisvestingskosten. 
 
 

Jaar/Periode Betreft Bedrag 

2023 Bijdrage herstel dak – collegebesluit april 2023 voor herstel 
van het dak 

€ 50.000 

2023 Bijdrage Plan van Aanpak – collegebesluit april 2023 voor 
de aanpak om het Masterplan te realiseren 

€ 75.000 

2009-2023 Jaarlijkse exploitatiesubsidie – bijdrage in de 
exploitatiekosten De Nollen 

€ 187.139  

2020-2021 Bijdrage Masterplan – bijdrage ontwikkeling Masterplan De 
Nollen 

€ 12.000 

2020 Steunfonds Corona – bijdrage tegemoetkoming tekorten 
door coronacrisis 

€ 27.000 

2019 Cofinanciering voor herstel en herplaatsen kunstwerken 
conform ingediend plan 

€ 300.000 

2012 
(raadsbesluit 
2001) 

Bijdrage Nollen project – bijdrage voor realisering integraal 
Nollenproject als natuur/beeldende kunst en woon/werk 
project 

€ 453.780 

2010 Betalingen divers € 3.750 

   

 TOTAAL € 1.108.669 

 
 

35. Op pag.38 staat voor 2024 bijna een miljoen euro (€ 900.000) gereserveerd voor voortzetting 
bureaukosten Zeestad. VRAGEN: hoe is het bedrag van €900.000 opgebouwd? op welke 
concreet omschreven initiatieven heeft dit betrekking? Waaruit blijkt dat ze programma 
overstijgend en projectmatig zijn? 

 
Zeestad heeft een berekening gemaakt van de bureaukosten per 1 januari 2023 voor de jaren 2023 
en 2024. In de oorspronkelijke opzet was er alleen voor het jaar 2023 een bedrag aan plankosten van 
afgerond € 850.000 geraamd. Dit bedrag is een weerslag van het uitgangspunt dat de activiteiten van 
Zeestad afgebouwd zouden worden. Voor het jaar 2024 waren dan ook geen plankosten begroot. In 
de praktijk heeft Zeestad na de wisseling van de directie in 2021 de activiteiten uitgebreid. Voor de 
jaren 2023 en 2024 ontstaat er daardoor een begrotingstekort van circa € 1,5 miljoen. Een deel kan 
worden opgevangen in de bestaande begroting. Per saldo is € 900.000 extra nodig. In de 
bureaukosten zijn opgenomen de salarissen van de verschillende medewerkers, externe advieskosten 
(o.a. accountant) en huisvestingslasten. 

 
36. Op pag.38 staat voor 2024 minimaal € 500.000 gereserveerd voor 'de Seasaw'. De investering in 

het project is volgens de toelichting ca. €10.000.000. Volgens de programmarekening 2020 
(pag.38) is er al eerder € 900.000 voorschot aan Zeestad betaald voor ‘de Seasaw’ en is toen 
bijdrage/cofinanciering van De KopWerkt! uitgebleven. VRAGEN: wat is er tot nu toe 
uitgegeven en waaraan is dit besteed? Graag specificeren uit welke kostenposten deze 3 
bedragen opgebouwd zijn. 

 
Op dit moment zit het project Seasaw nog in de definitiefase. Dit betekent dat Zeestad 
voorbereidingen treft om, nadat hierover door de gemeente een besluit is genomen, te starten met de 
fondsenwerving voor de realisatie van het project. Het financiële beslag van het totale project is naar 
verwachting omvangrijk (het bedrag van € 10 miljoen is een ruwe schatting) en voor het verkrijgen van 
substantiële externe bijdragen voor de realisatie is het nodig dat ook de gemeente Den Helder een 
substantiële bijdrage vrij maakt. Het bedrag van € 500.000 is naar verwachting een bedrag dat door 
potentiële financieringsbronnen als voldoende substantieel wordt gewaardeerd. 
Ten behoeve van de voorbereiding van het project is vanuit het voormalige programma De Kop Werkt! 
een bedrag vrijgemaakt van € 1 miljoen. De voorbereiding van het project loopt al enige tijd. In 2021 
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besloot de provincie Noord-Holland die in het programma DKW! een bijdrage had van 50% het nog 
niet besteedde aandeel in het projectbudget terug te vorderen. De gemeentes in de Kop van Noord 
Holland besloten hun aandeel (samen 50%) in het project te handhaven. Per 1 januari 2022 was er 
voor de voorbereiding van het project per saldo nog € 383.000 beschikbaar waarvan in 2022 door 
Zeestad € 41.000 is uitgegeven. Het restsaldo wordt na besluitvorming naar verwachting gevoegd bij 
het bedrag van € 500.000 ten behoeve van het mobiliseren van externe financiering voor de realisatie 
van het project.  

 
37. Op pag.39 staat voor 2024 en 2025 in totaal 1,2 miljoen euro De Nollen. VRAGEN: Hoe is dit 

bedrag opgebouwd, welke bedragen heeft de gemeente in het verleden besteed aan De Nollen 
en onder welke voorwaarden was dit? 
 
€ 1,2 miljoen is 15% van het totaal benodigde bedrag. Voor afronding en realisatie van het 
totaalkunstwerk/Masterplan verwacht De Nollen ca. 8 miljoen euro nodig te hebben. Het college heeft 
15% van dit bedrag, te weten € 1,2 miljoen, in de kadernota gereserveerd als cofinanciering voor 
realisatie van het totaalkunstwerk De Nollen / het Masterplan. We gaan pas tot cofinanciering over als 
er zicht op is dat De Nollen de totaal benodigde gelden bijeen heeft. (zie het antwoord bij vraag 34). 
 

38. Blz. 39 topsportfonds: VRAGEN: Hoeveel sporters op welke niveaus kunnen hiermee 
ondersteund worden? U wilt dit beleggen bij het Olympisch Netwerk. Dekt dit alle sporten? 
Worden sporters met een beperking/g-sporters ook ondersteund? 
 
Met de intensivering van het topsportfonds benutten wij het potentieel van (top)sportend Den Helder. 
Hierdoor zijn namelijk meer individuele sporters financieel te ondersteunen, wordt de advisering aan 
verenigingen over talentontwikkeling verder uitgebreid en worden meer sporters, coaches en kader 
geschoold. Het bereik van het fonds ten opzichte van het potentieel aan topsporters komt hiermee 
meer in evenwicht.  
 
Onderdeel van het budget is dat ongeveer 60 tot 70 individuele sporters financieel kunnen worden 
ondersteund. 
 
In aanmerking voor ondersteuning komen: 

• sporters met een NOC*NSF status en  

• sporters top 10 NL of op landelijk hoogste niveau in teamsport 

• jeugd 8 tot 12 jaar regiotop zonder status 

• verenigingen met een eredivisie team 
Het gaat om alle sporten die vallen onder NOC*NSF.  
De ondersteuning geldt ook voor sporters met een beperking die aan de criteria voldoen.  
 
 

39. Op pag.40 staat het meerjarenperspectief van de Kadernota. De gemeente Den Helder sloot 
vorig jaar 2022 af met een positief saldo van bijna € 4,5 miljoen euro. 
Uit deze kadernota blijkt dat het saldo na deze door de Gemeenteraad nog vast te stellen 
kadernota  -€ 8.152.000 (ruim 8 miljoen euro negatief) kan gaan bedragen.  
In het coalitieakkoord (pag.31 en 32) is als meerjarenbegroting kadernota 2023-2026 voor 2024 
uitgegaan van een tekort van -€ 599.000 en 2025 € 566.000 positief waarna voor 2026 een 
positief saldo van € 709.000 beoogd wordt. Het financieel kader van het coalitieakkoord gaat uit 
van € 4,2 miljoen euro jaarlijks structureel beschikbaar en voor 2024 en 2025 incidenteel  
€ 6 miljoen en € 8 miljoen. 
Volgens de uitleg op pag. 40 en 41 van de kadernota gaat het verwachte positieve effect van de 
meicirculaire 2023 niet zodanig zijn dat het tekort alsnog in de buurt komt van de -€599.000 
negatief uit het coalitieakkoord. VRAGEN: is het juist dat door het verminderen van de 
bedragen voor Zeestad en De Nollen met 50% het negatieve saldo van -€ 8,1 miljoen euro voor 
2024 in elk geval met € 750.000 verminderd wordt? Waarna er nog een verwacht tekort van 
ruim -€7 miljoen resteert. Hoeveel gaat het bedrag voor ‘de Seasaw’ naar raming jaarlijks vanaf 
2024 op de gemeentebegroting bedragen, als de gemeenteraad besluit hiermee door te gaan? 
 
In de kadernota is een bijdrage voor 2024 van € 900.000 opgenomen voor Zeestad en van € 600.000 
voor De Nollen, opgeteld € 1.500.000. Wanneer deze bedragen worden gehalveerd zal dat inderdaad 
een positief financieel effect voor 2024 hebben van € 750.000, waarmee het verwachte tekort 2024 
met dit zelfde bedrag dan wordt verlaagd.    
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40. Blz. 15: Cijfers lijken vreemd. Klopt deze berekening wel? Hoe is dat berekend? Waarom willen 
we nog lager? 
 
Het klopt dat er een fout is gemaakt. De cijfers van doel 2.5 zijn per ongeluk terecht gekomen bij de 
netto arbeidsparticipatie. Hier had moeten staan: 
Netto arbeidsparticipatie  
Netto arbeidersparticipatie: het aandeel van de werkzame beroepsbevolking in de bevolking  
2024   2025   2026   2027  
70%    71%  
Bron: Den Helder in cijfers 
 
De netto arbeidsparticipatie voor Den Helder is nu 69,3% (bron cbs peildatum 31 december 2022). 
Het cijfer voor Nederland is 72,2%. De afgelopen jaren is de netto arbeidsparticipatie in Den Helder 
gestegen. Verwacht wordt dat de stijging wel doorzet, alleen minder hard als de afgelopen jaren. 
 

41. Blz. 16: Kloppen de cijfers wel?  
De cijfers van jongeren met jeugdhulp kloppen. 
 

42. Blz.  19/20:  de Schooten in 2035 voorzien van aardwarmte. Waarom duurt het zo lang?  
 
De realisatie van een warmtenet vraagt de nodige tijd. Het is een grote technische opgave om een 
warmtenet aan te leggen in de bestaande openbare ruimte van deze wijk en om bestaande woningen 
daarop aan te sluiten. Het vergt vooraf en tijdens dit project ook veel overleg en afstemming met 
individuele bewoners, Woningstichting Den Helder en de Stichting Huurdersbelang. 
 

43. Blz.24: De Nollen: Welke bedragen heeft de gemeente in het verleden verstrekt aan De Nollen 
en onder welke voorwaarden dat was? 
 
Zie het antwoord op vraag 34. 
 

44. Blz. 37 en 38: Quelderduijn. Geldt dit ook voor kandidaten voor de paralympics? 
 
Er is geen sprake van subsidiering van sporters. 
 

45. Gelezen de Parkeervisie en de Evaluatie gratis parkeren uit de vorige raadsperioden, wanneer 
kan het college beeldvormend een notitie sturen met tenminste twee of meer varianten voor 
een combinatie van beperkt gratis parkeren (blauwe zone 1 of 1,5 uur) met daarna betaald 
parkeren tegen een tarief van bijvoorbeeld € 0,90 – of € 1,10 per uur en een dagkaart tegen 
kostendekkend tarief, voor zowel de winkelgebieden van Den Helder als Julianadorp? 

 
Indien de gemeenteraad scenario’s voor betaald parkeren uitgewerkt wil zien dan is dat mogelijk. 
(Daar is dan minstens een half jaar voor nodig). Voordat scenario’s uitgewerkt kunnen worden is het 
echter wel van belang dat er duidelijke uitgangspunten en doelen voor het betaald parkeren in beeld 
worden gebracht, zodat er een duidelijk kader is voor het uitwerken van de scenario’s. Daarbij kunnen 
wij u nu wel al meegeven dat een combinatie van een blauwe zone en betaald parkeren op dezelfde 
weg lastig is omdat het twee verschillende maatregelen betreft die niet op elkaar aansluiten.  
 

Samen Actief 
 

46. Zijn er per onderwerp meer details beschikbaar, waaronder berekeningen en omschrijvingen, 
wat er wordt beoogd te bereiken met de verschillende budgetten. 
Welke activiteiten en welk deelbudget ondersteunen het beoogde doel? 
(Bijvoorbeeld  te “realiseren nieuwbouw Prinses Margrietschool bij het Juniorcollege” 
Activiteit 4.1.1.). 
 
Zo ja, is het college bereid deze stukken ter beschikking te stellen aan de raad, zodat de raad 
zijn controlerende taak op de juiste wijze kan invullen. 
 
Het college is van mening dat de toelichting bij de ruimtevragers genoeg informatie bevat om de 
kaders te kunnen bepalen. Per onderwerp nog meer details verstrekken wordt niet nodig geacht. Dit is 
mede in lijn met de nieuwe aanpak voor het opstellen van de Kadernota die we een aantal jaren 
geleden onder begeleiding van de Argumentenfabriek samen met de raad hebben opgepakt.  
 
Voor de zaken waar een activiteit niet aan een financiële ruimtevrager gekoppeld kan worden, kan het 
zijn dat er geen extra geld nodig is (denk bijvoorbeeld aan nieuwe subsidieafspraken met de culturele 
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organisaties) of dat er nog een apart raadsvoorstel naar de gemeenteraad komt (dat is bijvoorbeeld 
het geval bij de nieuwbouw van de Prinses Margrietschool).  

 
47. Uit de stukken komt niet naar voren welke subsidies verstrekt zijn. Kunt u de figerende lijst van 

verstrekte subsidies toezenden? 
 
Voor een overzicht van de verstrekte subsidies zijn bijlagen 1 en 2 toegevoegd, dit zijn de paragraaf 
subsidies uit de jaarrekening 2022 en uit de begroting 2023. 
 

48. Waarom zijn er in de programma’s nieuwe onderwerpen aan nummers gekoppeld van 
onderwerpen die in de voorgaande jaren nog niet gereed zijn gemeld?  
(Wij kunnen niet herleiden wat de status is van de lopende activiteiten en er worden dezelfde 
nummers gebruikt voor nieuwe activiteiten!). 

 
De kadernota bevat nieuw geformuleerde trends, doelstellingen, activiteiten en indicatoren. Voor de 
activiteiten zijn alleen nieuwe activiteiten, op basis van het coalitieprogramma en besluitvorming van 
het college en raad sinds september 2022, opgenomen. Lopende activiteiten zijn niet opgenomen. 
Daarover wordt wel gerapporteerd in de tussenrapportages. Bij het opstellen van de 
programmabegroting wordt bekeken of lopende activiteiten ook nog moeten worden toegevoegd.  
Ieder jaar worden nieuwe activiteiten per programma benoemd en genummerd vanaf 1. In alle P&C-
producten van dat jaar wordt dezelfde nummering gehanteerd.   
 

49. Kan het college aangeven wat de beoogde piketpaaltjes zijn in de tussenliggende jaren van een 
lopende activiteit om op die manier de voortgang te kunnen bewaken? 
 
Dit verschilt per onderwerp. Middels tussenrapportages en bij de vaststelling van de jaarrekening 
wordt toegelicht wat er is bereikt per activiteit en wat de volgende stap is. Ieder jaar worden nieuwe 
activiteiten opgepakt die bijdragen aan het betreffende doel. 

 
50. Kan het college aangeven hoe de relatie te achterhalen is tussen de programmarekening en de 

verstrekte financiele middelen en doelen?  
(SA wil in de toekomst kunnen zien welke financiele bijdrage heeft geleid tot welk resultaat. Om 
dit mogelijk te maken, moeten de financiele middelen nu al gekoppeld worden aan de doelen.)  
 
Het college veronderstelt dat hiermee wordt gevraagd of de doelen, zoals geformuleerd in de 
kadernota 2024-2027, financieel tot uitdrukking zullen komen in de programmarekening (jaarrekening) 
van de jaren 2024 en verder. De geformuleerde doelen zijn veel omvattend waardoor de financiële 
relatie hiermee niet direct is te leggen. 
 

51. Welke activiteiten zijn afkomstig (lopende projecten) zijn uit voorgaande jaren afkomstig en 
waar komen die terug in de kadernota?  
 
In de kadernota worden nieuwe activiteiten opgenomen voor het opvolgende jaar, 2024. Over de 
activiteiten die in de huidige begroting 2023 zijn opgenomen wordt de raad over de voortgang 
geïnformeerd in de tussenrapportages en de jaarrekening. 

 
52. Welke activiteiten uit het collegeprogramma worden met deze kadernota niet uitgevoerd?  

Zaken waar nog een plan voor moet worden uitgewerkt zijn nog niet altijd specifiek meegenomen in de 
kadernota. In de inleiding van de kadernota zijn de onderwerpen bedoeld die wel spelen maar nog niet 
altijd specifiek als activiteit of ruimtevrager zijn uitgewerkt. De activiteiten uit het collegeprogramma 
zijn over diverse jaren gepland. De activiteiten die nu nog niet zijn opgenomen worden meegenomen 
in de kadernota 2025. 
 

53. Begrijpen wij goed dat er 3,7 miljoen nieuw beleid is geformuleerd?  
 
In de kadernota op pagina 40 vindt u het overzicht van alle meerjarige effecten, daarin ziet u dat er in 
2024 een positief bedrag aan nieuw beleid is opgenomen van 1,1 miljoen euro en uitgaven aan 
incidenteel beleid van 5,6 miljoen euro.  
 

54. Begrijpen wij goed dat er 7 miljoen te kort is om het huidige beleid uit voeren?  
 
Zonder rekening te houden met het nieuwe beleid bedraagt het begrotingssaldo voor 2027 € 6.971 
negatief. 
 
 
 



zaaknummer: 2023-022856 Pagina 12 van 13 
 
 
 

55. Begrijpen wij goed dat er 10,7 miljoen te kort is? 
In de kadernota op pagina 40 vindt u het overzicht van alle meerjarige effecten. Voor de jaren 2026 en 
2027 zien we daar een (structureel) tekort van gemiddeld 3,3 miljoen euro.  
 

56. Begrijpen wij goed dat het weerstandsvermogen daardoor feitelijk onder de 1,0 daalt?  
 
Op basis van de cijfers zoals deze in de kadernota zijn verwerkt zal het weerstandsvermogen vanaf 
2026 onder de 1,0 dalen. Zie ook het antwoord op vraag 24. 
 

57. Begrijpen wij goed dat er 10,7 miljoen bespaart moet worden om het nieuwe beleid mogelijk te 
maken?  
 
Om het nieuwe beleid mogelijk te maken moet een structureel sluitende begroting worden 
vastgesteld. Hiervoor zal voor de jaren 2026 en 2027 een (structureel) begrotingstekort van gemiddeld 
3,3 miljoen euro moeten worden opgelost. 

58. Indien vraag 53 tot 57 onjuist is, kunt u dan aangeven wat onze misvatting is?  
 
Het is voor het college niet mogelijk om vast te stellen wat de eventuele misvatting is. 

 
59. Waarom is het programma “bestuurlijke vernieuwing” hernoemd naar “samenwerkende 

gemeente” Mogen we hier uit afleiden dat we geen bestuurlijke vernieuwing gaan toepassen?  
Wat is hiervan de reden? Wat is de definitie van “samenwerkende gemeente”  
Zijn we afgestapt van het idee bestuurlijke vernieuwing naar samenwerkende gemeente? 
Wanneer heeft de besluitvorming plaatsgevonden om de programma’s te wijzigen?  

 
Voor de benoeming van de programma’s is het coalitieakkoord gevolgd. Een opdracht daaruit is om 
het programma bestuurlijke vernieuwing te wijzigen in samenwerkende gemeente. De inhoud is 
ongewijzigd gebleven. 
 

60. Er worden trends per programma genoemd.  
Kan het college aangeven wat de herkomst is van de trend?  
Niet overal is een volledige bronvermelding?  

 
Dit betreft trends die zijn voortgekomen uit de gesprekken met het maatschappelijk middenveld. 
 

61. In de genoemde stukken staan veel bedragen genoemd, die het college voornemens is uit te 
geven per 2024. Kan het college aangeven wanneer de gedetailleerde plannen ter beschikking 
worden gesteld aan de raad?  

 
De plannen in de kadernota worden uitgewerkt in de programmabegroting 2024. De P&C producten 
gaan over de grote lijnen en kaders. Na het vaststellen van de programmabegroting worden de 
activiteiten die om een raadsbesluit vragen opgenomen op de bestuurlijke termijnplanning. 
 
 

Behoorlijk bestuur voor Den Helder en Julianadorp 
 

62. Fietsenstalling V&D: 
 

Kosten 1,2 miljoen. Waaruit is dit bedrag opgebouwd? 
 
Er is een kostenopstelling gemaakt door WSDH.  
 
Wordt er voor dit bedrag ook een toilet gerealiseerd en tevens een mindervaliden toilet?  
 
Voor een openbaar toilet dat eveneens toegankelijk is voor mensen met een beperking is al in de 
begroting 2022 structurele ruimte gereserveerd. De realisatie en de exploitatie van een 24/7 openbaar 
en toegankelijk toilet zit daarom niet in het door u bedoelde bedrag.  
 
Is er bewaking?  
Op dit moment wordt onderzocht hoe de exploitatie van de fietsenstalling vorm kan krijgen en welke 
randvoorwaarden nodig zijn. Hierover wordt uw raad apart geadviseerd. 
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Wat gebeurd er met de huidige fietsstalling faciliteiten in het centrum? Blijven deze 
behouden?  
 
Deze vraag is meegenomen in het lopende onderzoek naar de exploitatie van de fietsenstalling en 
benodigde randvoorwaarden. 

 
63. Buig middelen op blz. 86, hier wordt gesproken over een ombuiging. 

Wat wordt hier mee bedoeld en hoe en wat zijn de gevolgen door deze ombuiging?  
 
Dit betreft de inventarisatie van de risico’s bij de programmarekening. Het risico betreft de BUIG, en 
de openeinderegelingen van het sociaal domein. Over dat laatste onderdeel gaat de ombuiging.  

 
 

64. Wmo taxi 
Wat kost het de gemeente aan overhead kosten etc. om de eigen bijdrage voor de Wmo taxi in 
te voeren en te hanteren? Graag zien wij hierover cijfers. 
 
Het incasseren van de eigen bijdrage kost per rit circa € 0,30. De kostenbesparing die gerealiseerd 
wordt door het invoeren van een eigen bijdrage ontstaat overigens vooral vanuit een afname van het 
gebruik van het vervoer, niet vanuit de opbrengst van de eigen bijdrage zelf.  
Uitgangspunten voor de berekening zijn de volgende: 

• 1000 unieke reizigers per maand 

• 8000 ritten per maand 

• Alle eigen bijdragen moeten worden voldaan via automatische incasso 

• Eigen bedragen worden eenmaal per maand geïncasseerd 

• Kosten voor het opzetten van het proces en het binnenhalen van de machtigingen laten 
we buiten beschouwing. 

 
Ambtelijke inzet circa 25 uur per maand (waarvan 60% aan het opvolgen van storno’s) a € 70,- per uur 
+ maandelijkse licentiekosten processoftware ad. € 600,- = € 2350,- per maand. Per rit komt dat neer 
op ongeveer € 0,30.  
 

 
65. Wat wordt er bedoeld met evalueren van winkelcentrum De Schooten?  

 
Door de vastgoedmanager voor de winkelleegstand zijn actieplannen met aanbevelingen opgesteld 
voor Schooten Plaza (en de Marsdiepstraat). 2023 wordt benut de actieplannen van de 
vastgoedmanager een stap verder te brengen richting concretisering en uitvoering. Begin 2024 zal er 
een evaluatiemoment plaatsvinden waarin de rol van de gemeente en het eventuele vervolg opnieuw 
wordt bezien. 

 
 
Den Helder, 6 juni 2023. 
  
Met vriendelijke groet, 
burgemeester en wethouders van Den Helder, 

  
 
 
 
 

 J.A. (Jan) de Boer MSc.  
 burgemeester 

M.J. (Marc) Pothast 
secretaris 

 
 
 
  


